
 

 

 

 

 De provincie Noord-Brabant is verkozen tot best bestuurde decentrale overheid 2017. 

 Meer informatie op: www.brabant.nl/bestbestuurd 
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Bijlage(n) 

- 

Bij brief van 26 juni 2018, ingekomen op 26 juni 2018, heeft u namens de PVV 

fractie schriftelijke vragen gesteld. 

 

Wij beantwoorden deze vragen als volgt. 

 

1. In het kader van de fusie loopt momenteel voor inwoners van de betrokken 
gemeentes de mogelijkheid voor het indienen van een zienswijze. Volgens de 
herindelingskrant die GS daartoe heeft verspreid wordt het herindelingsadvies 
in december door PS vastgesteld. Bij de inwoners kan deze formulering 
gemakkelijk tot de conclusie leiden dat de herindeling reeds een voldongen 
feit is, alsof PS gegarandeerd enkel positief zal besluiten. Is het voor het 
college ondenkbaar dat de volksvertegenwoordiging zijn eigen afwegingen 
maakt en er dus ook een niet door het college beoogde uitkomst zou kunnen 
resulteren wanneer PS in december debatteren over de herindeling? Is het 
college net als de PVV van mening dat de gekozen formulering inwoners 
gemakkelijk op het verkeerde been kan zetten en onterecht de indruk kan 
wekken dat het besluit reeds een voldongen feit is? Is het college bereid om 
ruim vóór 11 juli pro-actief en in ruime mate aan de inwoners van Nuenen 
kenbaar te maken dat er geen misverstand kan bestaan over het feit dat er in 
december 2018 een debat in Provinciale Staten plaatsvindt waarbij de 
zienswijzen van de inwoners documenten bij de beraadslagingen vormen? Zo 
nee, waarom niet? 

 
 

Antwoord: De door ons uitgegeven herindelingskrant Nuenen c.a. en 

Eindhoven heeft tot doel de inwoners van de gemeenten Nuenen c.a. en 

Eindhoven zowel inhoudelijk als procesmatig op hoofdlijnen te informeren 
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over het fusieproces evenals over de mogelijkheden tot het indienen van een 

zienswijze op het herindelingsontwerp.  

Wij herkennen ons niet in het geschetste beeld dat de informatie in de 

herindelingskrant het beeld zou kunnen oproepen ‘dat de herindeling een 
voldongen feit’ zou zijn. In de eerste plaats wordt nadrukkelijk aangegeven 
dat het herindelingsontwerp ‘een voorstel’ is van Gedeputeerde Staten. 

Daarnaast brengt de mogelijkheid tot het indienen van zienswijzen met zich 

dat er geen sprake is van deze herindeling als ‘voldongen feit’. In de 
herindelingskrant wordt een schets gegeven van het vervolgproces nadat 

Provinciale Staten het herindelingsadvies vaststellen, waaruit inwoners 

eveneens kunnen afleiden dat de herindeling van de gemeenten Nuenen c.a. 

en Eindhoven allerminst een ‘voldongen feit’ is. Een herindeling van 
gemeenten geschiedt niet met het vaststellen van een (provinciaal of 

gemeentelijk) herindelingsadvies, maar bij wet: het is aan achtereenvolgens 

de Minister, de Ministerraad en uiteindelijk de formele wetgever om te 

bepalen of een gemeentelijke herindeling daadwerkelijk haar beslag zal 

krijgen. Uiteraard zullen, zoals te doen gebruikelijk, de Reactienota op de 

zienswijzen alsook de zienswijzen onderdeel vormen van de documenten 

horende bij het Statenvoorstel ter vaststelling van het herindelingsadvies.  

  

2. Hoe vaak heeft het college de inwoners van de betrokken gemeentes 
inmiddels pro-actief geattendeerd op de mogelijkheid voor het indienen van 
een zienswijze? Bent u net als de PVV van mening dat de provincie de 
inwoners pro-actief en meer dan eens zou moeten attenderen? Zo nee, kan 
het college aangeven waarom zij zo weinig ruchtbaarheid wil geven aan de 
mogelijkheid voor het indienen van zienswijzen? 

 

Antwoord: Wij hebben de overtuiging dat de inwoners van de beide 

gemeenten in voldoende mate kennis hebben kunnen nemen van de 

mogelijkheid tot het indienen van een zienswijze op het herindelingsontwerp. 

Het herindelingsontwerp tot samenvoeging van de gemeenten Nuenen c.a. en 

Eindhoven hebben wij op 15 mei 2018 vastgesteld. Met het oog op het door 

‘eenieder’ kunnen indienen van zienswijzen hebben de beide betrokken 

gemeenten de wettelijke plicht de terinzagelegging bekend te maken (artikel 

8, tweede lid, van de Wet algemene regels herindeling). Op 16 mei 2018 is 

het herindelingsontwerp door de colleges van beide gemeenten ter inzage 

gelegd in de beide gemeentehuizen. Deze terinzagelegging is 

bekendgemaakt via de gebruikelijke kanalen zoals de lokale weekbladen en 

de site overheid.nl, waarop de beide gemeenten meedelen dat het 

herindelingsontwerp ter inzage ligt en op welke wijze en tot wanneer 

zienswijzen kunnen worden ingediend. Daarnaast hebben wij de eerder 

aangehaalde herindelingskrant uitgegeven, waarin tevens ruime aandacht 

wordt gegeven aan de mogelijkheid tot het indienen van een zienswijze. Tot 

slot hebben wij in de gemeente Nuenen c.a. en in Eindhoven in totaal zeven 

informatie- en inloopavonden voor inwoners en andere belangstellenden 

gehouden, waarin ook aandacht werd besteed aan de mogelijkheid tot het 

indienen van zienswijzen. 
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3. De onderbouwing van GS voor de fusie leunt op gedateerd onderzoek die 
zou bewijzen dat een fusie de enige logische oplossing zou zijn. Onderzoek 
van meer recente datum geeft een veel genuanceerder beeld over de 
bestuurskracht van Nuenen. Waarom heeft het college recenter onderzoek 
waaruit een duidelijke vooruitgang blijkt, naast zich neergelegd, en wordt 
krampachtig vastgehouden aan de optie van fuseren met Eindhoven?  

 

Antwoord: In het door ons op 15 mei 2018 vastgestelde herindelingsontwerp 

concluderen wij dat wij de door u geschetste vooruitgang in de bestuurskracht 

van de gemeente Nuenen c.a. niet herkennen. Met name voor wat betreft het 

punt dat al jaren zorgen baart, het politiek-bestuurlijk samenspel tussen de 

raad en het college en het samenspel tussen het gemeentebestuur en de 

Nuenense samenleving. Tevens wijzen wij u er op dat wij voor het bepalen 

van ons standpunt bredere informatie hebben betrokken dan de herijking van 

het bestuurskrachtonderzoek in opdracht van de gemeente Nuenen c.a.  Voor 

een nadere onderbouwing van onze conclusies verwijzen wij u kortheidshalve 

naar het herindelingsontwerp. 

 

  

4. Heeft het college, gezien de enorme financiële problemen van de 
gemeente Eindhoven, een bestuurskrachtonderzoek naar de gemeente 
Eindhoven uitgevoerd? Zo ja, kan de PVV dit rapport ontvangen? Zo nee, 
waarom niet? 

 

Antwoord: Wij hebben geen bestuurskrachtonderzoek naar de gemeente 

Eindhoven uitgevoerd en zien daartoe ook geen enkele aanleiding. De 

gemeente Eindhoven staat, in het kader van onze toezichthoudende rol, onder 

het zogeheten repressieve (normale) financieel toezicht. Vanuit dat oogpunt is 

er geen reden te twijfelen aan de financiële positie van deze gemeente. Wij 

achten de gemeente Eindhoven als beoogd fusiepartner voor de gemeente 

Nuenen c.a. voldoende bestuurskrachtig en financieel robuust.  

 

  

5. Waarom heeft gedeputeerde Spierings op bewonersavonden uitspraken 
gedaan over de toekomstige hoogte van de gemeentelijke belastingtarieven? 
Vindt het college net als de PVV dat een provinciale gedeputeerde zich niet 
behoort te bemoeien met zaken die enkel het lokale bestuur aangaan? 

 

Antwoord: Het spreekt voor zich dat het aan de raad van de nieuw te vormen 

gemeente is om de belastingtarieven vast te stellen. Desgevraagd heeft 

gedeputeerde Spierings aangegeven dat de woonlasten in 2018 voor meer- 

en éénpersoonshuishoudens in Nuenen c.a. substantieel hoger zijn dan in 

Eindhoven.  

 

  

6. Is het college inmiddels overtuigd van het feit dat de provincie een fusie 
tussen Nuenen en Eindhoven niet aan de inwoners moet opdringen, dat het 
enkel en alleen aan de betreffende inwoners is om te bepalen óf en zo ja met 
wie zij willen samenwerken en/of fuseren? Zo nee, waarom niet? 
Zo ja, is het college bereid het fusiedictaat in te trekken en de zeggenschap 
terug te leggen waar hij hoort te liggen, bij de gemeente en de inwoners? 
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Antwoord: Wij herkennen ons niet in uw formulering als zou sprake zijn van 

een ‘opgedrongen fusie’. In het herindelingsontwerp lichten wij uitgebreid de 
voorgeschiedenis en aanleiding toe op basis waarvan wij de Arhi-procedure 

zijn gestart en hebben besloten tot het op- en vaststellen van het 

herindelingsontwerp. Overigens heeft de gemeenteraad van Nuenen c.a. op 

17 november 2016 zelf besloten tot ‘bestuurlijke fusie als voorkeursvariant 
voor de bestuurlijke toekomst’. Daarbij is de afspraak gemaakt dat de 

gemeente Nuenen c.a. uiterlijk op 1 juli 2017 een beoogde fusiepartner zou 

kiezen. Dat is niet gelukt waarop wij besloten de Arhi-procedure te starten. 

Ons college heeft een eigen verantwoordelijkheid voor de kwaliteit van het 

lokaal en regionaal bestuur. Op grond van de Wet algemene regels 

herindeling en het vigerende Beleidskader gemeentelijke herindeling kunnen 

wij het initiatief nemen tot een herindelingsvoorstel om de bestuurskracht van 

een gemeente duurzaam te versterken in regionaal perspectief.   

 

  

 

 

Gedeputeerde Staten van Noord Brabant, 

 

de voorzitter, de secretaris, 

 

prof. dr. W.B.H.J. van de Donk drs. M.J.A. van Bijnen MBA 
 

 


